



Comunicado de Prensa Calvià  
9 de julio de 2024

## ES CAPDELLÀ ESTRENA NUEVA ÁREA DE DESCANSO EN EL CAMINO VIEJO DE LA FINCA PÚBLICA DE GALATZÓ

*La ruta de Pedra en Sec GR-221 también mejora su infraestructura con la reconstrucción de los marge*s

El Ayuntamiento de Calvià está llevando a cabo actuaciones de mejora en el tramo de la variante B de la ruta de Pedra en Sec GR-221, en la finca pública de Galatzó. El itinerario comienza en Es Capdellà, siguiendo la calle de Galatzó hasta alcanzar la barrera de la finca pública, conocido como el Camí Vell de Galatzó. En el ámbito de la finca, se ha acondicionado una área de descanso y se están reconstruyendo varias *parets seques*.

Los caminantes que se dirijan a la finca pública de Galatzó por el Camí Vell, a unos 2.4 km desde Es Capdellà, tienen una nueva área de descanso de unos 500 m<sup>2</sup> junto al camino. La zona ha sido equipada con dos mesas de pícnic y un banco, con una inversión aproximada de 1.500 €. Con esta nueva área de descanso, la finca Galatzó cuenta con un total de diez áreas de descanso a lo largo de los diferentes itinerarios: Berenador Ses Cases, Bosc de Sa Madona, Ranxo Carboners Ses Sínes, Font de Sa Comenta, Es Tramuntanal, S'Argolla, Ranxo Carboners Sa Vinya, Horts des Tarongers, Ses Planes y el área del Camí Vell. En esta recuperación ha colaborado el personal de Formación Ocupacional de Forestales del Instituto de Formación y Ocupación de Calvià, quienes han realizado la limpieza forestal de la zona y han recuperado restos del cultivo de olivos de la finca. También han participado trabajadores del programa SOIB Reactiva de la finca.

Otra de las mejoras ha sido la restauración de las paredes de la ruta de *Pedra en Sec*. Desde la barrera al acceso a la finca hasta su intersección con el camino principal de las casas de Galatzó, se están reconstruyendo las *parets seques*. Esta restauración es necesaria por su gran valor etnológico y constructivo, reflejo de una sociedad y cultura transmitida a lo largo de generaciones. Además, tiene un enorme valor estético, es identificativo de la Serra de Tramuntana, y también es útil para la seguridad de excursionistas y visitantes de la finca. La inversión para esta actuación es de aproximadamente 20.000 €, y se espera contar con una subvención del Consorcio Serra Tramuntana Patrimonio Mundial, destinada a ayuntamientos de la Serra de Tramuntana para la recuperación de elementos etnológicos y arquitectónicos con valor patrimonial.



Comunicat de Premsa Calvià  
9 de juliol de 2024

## ES CAPDELLÀ ESTRENA ÀREA DE DESCANS NOVA AL CAMÍ VELL DE LA FINCA PÚBLICA DE GALATZÓ

*La ruta de Pedra en Sec GR-221 també millora la infraestructura  
amb la reconstrucció dels marges*

L'Ajuntament de Calvià duu a terme actuacions de millora en el tram de la variant B de la ruta de Pedra en Sec GR-221, a la finca pública de Galatzó. L'itinerari comença a Capdellà, tot continuant el carrer de Galatzó fins a arribar a la barrera de la finca pública, conegut com el Camí Vell de Galatzó. En l'àmbit de la finca, s'ha condicionat una àrea de descans i s'estan reconstruint diverses parets seques.

Els caminants que vagin a la finca pública de Galatzó pel Camí Vell, a devers 2'4 km des de Capdellà, tenen una àrea de descans nova d'uns 500 m<sup>2</sup> devora del camí. La zona ha estat equipada amb dues taules de pícnic i un banc, amb una inversió aproximada de 1.500 €. Amb aquesta àrea de descans nova, la finca Galatzó ja en té deu en els diferents itineraris: Berenador Ses Cases, Bosc de Sa Madona, Ranxo Carboners Ses Síries, Font de Sa Comenta, Es Tramuntanal, S'Argolla, Ranxo Carboners Sa Vinya, Horts des Tarongers, Ses Planes i l'àrea del Camí Vell. En aquesta recuperació hi ha col·laborat el personal de Formació Ocupacional de Forestals de l'Institut de Formació i Ocupació de Calvià (IFOC), els quals han fet la neteja forestal de la zona i han recuperat restes del conreu d'oliveres de la finca. També hi han participat treballadors del programa SOIB Reactiva de la finca.

Una altra de les millores ha estat la restauració de les parets de la ruta de Pedra en Sec. Des de la barrera a l'accés a la finca fins a la intersecció amb el camí principal de les cases de Galatzó, s'estan reconstruint les parets seques. Cal aquesta restauració pel valor etnològic i constructiu gran, reflex d'una societat i cultura transmesa al llarg de generacions. Endemés, té un valor estètic enorme, és identificatiu de la Serra de Tramuntana, i també és útil per a la seguretat dels excursionistes i visitants de la finca. La inversió per a aquesta actuació és de devers 20.000 €, i s'espera comptar amb una subvenció del Consorci Serra Tramuntana Patrimoni Mundial, adreçada a ajuntaments de la Serra de Tramuntana per a la recuperació d'elements etnològics i arquitectònics amb valor patrimonial.